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Kan ik een misdaad plegen? 
  

Er gebeuren soms de meest opmerkelijke dingen 
in onze samenleving. De dood van een grensrechter 
in Almere, Richard Nieuwenhuizen, is daar een 
voorbeeld van. Hoe is het mogelijk: een vader 
assisteert de scheidsrechter bij een wedstrijd, maar 
moet dat met de dood bekopen. Ook de rellen in 
Haren, eind september, deden veel stof opwaaien.  
Wat een ravage destijds in het anders zo rustig dorp 
vlak onder Groningen. Wat is er toch aan de hand 
dat er zo nu en dan extreme geweldsuitbarstingen 
voorkomen? Ik schrijf ‘zo nu en dan’, maar is dat 
wel terecht? Is geweld niet een (dagelijks) kenmerk  
van onze hedendaagse maatschappij? Laten we ons 
maar geen illusies maken, geweld is (bijna) zo oud 
als de wereld. Lees Genesis 4 er maar op na. De 
mens was nog maar net uit het paradijs verdreven 
of Kaïn en Lamech lieten zien wat geweld is.  
 
Na de gebeurtenissen in Haren en Almere kwamen 
mensen met allerlei oorzaken op de proppen. De 
jongeren die deze calamiteiten veroorzaken zouden 
niet goed zijn opgevoed. Dus de oorzaak ligt volgens 
deze mensen bij de ouders en hun opvoeding. Maar 
ook de scholen valt iets te verwijten. Anderen 
herinnerden er aan dat de verdachten van de dood 
op Richard Nieuwenhuizen allochtonen zijn.  
Marokkanen en een Antilliaan, die relatief vaak 
crimineel bezig zijn.  ‘Hard aanpakken’ is dan het 
credo. Weer anderen wijzen vooral op de rol van de 
autoriteiten en de overheid. Als er in Haren maar 
genoeg politie aanwezig was geweest dan zou er 
niet zoveel zijn gebeurd. En als de KNVB voetballers 
die zich misdragen maar hard genoeg aanpakt dan 
zal er ook veel minder geweld op de voetbalvelden 
plaatsvinden.  
 
Van alle hierboven genoemde opmerkingen zou veel 
te zeggen zijn. En in iedere genoemde oorzaak zit 
best een kern van waarheid. Maar mijns inziens 
slaan we (als christenen) de plank mis als we niet 
verder doordringen in wie de mens eigenlijk is. 
Daarvoor verwees ik hiervoor óók naar Genesis 4. 
De van God vervreemde mens is een gewelddadige 
mens! Dat zit dus in hem en dat komt er maar al te 
vaak uit. Gelukkig laat God de mens nog niet 
helemaal aan z’n lot en losbandigheid over en laat 
diezelfde mens ook z’n geweten nog spreken. Maar 
het zit in de mens en zo nu en dan komt het er 
extreem uit! 
 
Opvallend was het dan ook wat de advocaat van de 
verdachte van de moord op Marianne Vaatstra, Jan 
Vlug, vertelde. Hij gaf in een televisie-interview aan 
dat hij na het kennismaken en spreken met de 
verdachte (Jasper S.) er weer mee werd 
geconfronteerd dat ieder mens zo’n misdaad kan 
doen. Want Jasper S. was verder toch zo’n 
zorgzame man en echtgenoot……  Ieder mens, ook 
ik en u en jij? 
 

 

 
 

‘Laat daarom iedereen die denkt dat hij stevig 
overeind staat oppassen dat hij niet valt’  zegt 
1 Korintiërs 10:12. Ook wij struikelen regelmatig. 
Ook heel gewone mensen schreeuwen langs het 
voetbalveld de meest lelijke dingen over een 
tegenstander of de scheidsrechter. Heel gewone 
ouders geven leerkrachten soms het idee dat hun 
verhaal er eigenlijk niet meer toe doet, want het 
verhaal dat hun kind vertelt geeft hen voldoende 
informatie om een oordeel te vellen. En ook heel 
gewone mensen proberen jaarlijks zoveel mogelijk 
belasting te ontduiken, op een illegale manier. 
Hebben we niet allemaal moeite met gezag? Met 
mensen die leiding moeten geven?  
 
Des te meer reden om te bidden voor de overheid. 
Ook voor de lokale gezagsdragers, de burgemeester 
en wethouders. 1 Timoteüs 2:2 is nog steeds 
actueel: 
‘Bid voor alle koningen en gezagsdragers, 
opdat we rustig en ongestoord kunnen leven, 

in alle vroomheid en waardigheid,’  
Namens het bestuur, 
 
Jaap Siertsema 

Voorzitter 
(siertsema@tele2.nl)  
 

 
Nieuws van de fractie 
 

Armoedebeleid 

De rekenkamer kwam vorig jaar met een rapport 
over het armoedebeleid in Ommen. De conclusie is 
dat Ommen geen echt armoedebeleid kent en daar 
moet wat aan gebeuren. Op onderdelen gebeurt er 
wel het een en ander, maar niet als een 
samenhangend geheel. Als gevolg daarop werd door 
de gemeente eind november vorig jaar een 
themabijeenkomst georganiseerd met de raad om 
van gedachten te wisselen over de aanpak om tot 
een goed armoedebeleid te komen. Er werden 
presentaties gegeven door de Gemeentelijke 
Kredietbank, Carinova, Humanitas en de 
verantwoordelijke wethouder Scheele.  
 
Belangrijk hier is om de term armoede goed te 
definiëren. Wat is precies armoede? Het gaat hier 
zeker niet alleen om die mensen die in de 
schuldhulpverlening zitten, hoewel veel van de 
presentaties zich juist richtte op deze groep mensen. 
Overigens is deze categorie door diverse factoren, 
zoals de economische crisis, wel sterk groeiende. 
Nee, armoede zit juist ook in een grotere groep 
mensen die niet mee kunnen doen in de 
maatschappij en daardoor in een sociaal isolement 
zijn geraakt of dreigen te geraken. Deze mensen 
en/of gezinnen zijn lang niet allemaal in beeld; dat 
is een groot probleem.  
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Het ligt voor de hand dat veel van hen te vinden zijn 
in de groep van de sociale minima. In Ommen zijn 
er circa 600 huishoudens met een inkomen tot 
110% van het sociale minimum. Trouwens, armoede 
kan ook voorkomen bij personen en/of gezinnen die 
ruim daarboven liggen, maar door omstandigheden 
toch niet mee kunnen doen in de maatschappij. 
Denk bijvoorbeeld maar eens aan mensen die 
werkten in de bouw. 
 
De discussie in de bijeenkomst ging ook over welk 
beleid Ommen moet voeren. Moet beleid gericht zijn 
op de bestrijding van armoede (curatief) of moet er 
meer een preventief beleid gevoerd worden door 
bijvoorbeeld op scholen al heel vroeg te beginnen 
met voorlichting? Moet beleid gericht zijn op een 
collectieve aanpak, dus algemene regels voor 
iedereen of moet dit van geval tot geval bekeken 
worden? Dat laatste is natuurlijk veel doeltreffender, 
maar ook veel intensiever. Overduidelijk bleek dat 
er vooral goed samengewerkt moet worden en 
daarbij is ook zeker een rol weggelegd voor o.a. de 
kerken in de gemeente Ommen. 
 
In het voorjaar van 2013 zal de wethouder een 
conceptplan voorleggen. Het spreekt voor zich dat 
de ChristenUnie met dit armoedebeleid goed aan de 
gang zal gaan. Al vaker hebben we gezegd, in de 
raad en ook in ons verkiezingsprogramma, dat we 
het aspect mee kunnen blijven doen in de 
maatschappij belangrijker achten dan het alsmaar 
streven naar nog meer welvaart. Het aspect omzien 
naar elkaar is een opdracht die direct vanuit de 
Bijbel omgezet kan worden in het nemen van 
politieke verantwoordelijkheid en dus in uitvoering. 
 
Havengebied West 

Op 29 november jl is het gewijzigde 
bestemmingsplan Wonen Havengebied West Ommen 
goedgekeurd. Het zal niemand ontgaan zijn dat de 
sloop intussen is afgerond. Wat ziet dat stukje 
Ommen er nu ineens anders uit! Als er geen 
bezwaren komen zal er zo snel mogelijk gestart 
worden met de bodemsanering waarna het gebied 
bouwrijp gemaakt zal worden. Om geen financieel 
risico te lopen wordt alles hierna verkocht aan Ter 
Steege Vastgoed BV die vervolgens verantwoordelijk 
is voor de bouw en verkoop van circa 90 woningen, 
waaronder stadsvilla’s / herenhuizen, twee onder 
één kappers, patiowoningen en appartementen. Er 
komt tevens een verenigingsgebouw voor de 
muziekvereniging Soli Deo Gloria en de 
vogelvereniging De Tuinfluiter.  
Hoe alles er precies uit komt te zien gaan we 
binnenkort zien als het beeldkwaliteitsplan wordt 
gepresenteerd. Wat er precies met de groenstrook 
gebeurd op de plek van de oude haven is nog niet 
bekend. Daar wordt een invulling voor gezocht, 
maar duidelijk is wel dat de oude haven niet 
compleet in ere wordt hersteld. Dat kost veel te veel 
geld. Maar misschien komt er wel een symbolische 
inrichting.  

 
Voor een goede invulling wordt er ook gelonkt naar 
subsidies van de Provincie Overijssel. 
 
Klimaatbeleid 

Eind december vorig jaar heeft de gemeente een 
rapport gepresenteerd waarin de stand van zaken 
rond het klimaatbeleid nader werd toegelicht. Er ligt 
namelijk de opdracht om jaarlijks 2% 
energiebesparing te realiseren. Bovendien moet in 
2020 van al het energiegebruik 20% afkomstig zijn 
van duurzame energie. Ook de uitstoot van 
broeikasgassen moet in 2020 met 30% gereduceerd 
zijn t.o.v. het niveau van 2009. In dit rapport, dat te 
vinden is op de website van Ommen, wordt een hele 
opsomming gegeven van projecten die hebben 
bijgedragen of nog zullen bijdragen aan deze 
doelstellingen. Enkele voorbeelden: Het DOEK 
voorziet in haar eigen energiebehoefte en is zelfs in 
staat om energie te leveren. Het gemeentehuis en 
de Carrousel zijn voorzien van zonnepanelen, 
openbare verlichting wordt vervangen door LED 
verlichting, Ommen-Oost zal duurzaam gebouwd 
worden.  
 
Diverse subsidieregelingen voor bedrijven en 
burgers hebben goed uitgepakt en velen hebben 
daar gebruik van gemaakt. Vele van deze potjes zijn 
overigens al weer leeg. Ommen wil ook 
mestvergisting stimuleren. Duurzame energie uit 
windmolens wil de gemeente Ommen buiten de 
poort houden. 
De ChristenUnie vindt het een zeer lezenswaardig 
rapport, hoewel het hier en daar wel wat concreter 
had gemogen. Het is namelijk niet precies bekend 
hoeveel elk onderdeel nu aan de doelstellingen heeft 
bijgedragen of gaat bijdragen. Tevens stellen we 
vast dat naast gemeentelijke activiteiten nu ook het 
bedrijfsleven en alle huishoudens mee moeten gaan 
doen, want het kan de komende jaren niet alleen 
van de gemeente komen. Daar is overigens ook 
geen budget voor gereserveerd vanaf 2014.  
Namens de fractie, 
 
Gerard Marsman 

Steunfractielid 
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Nieuws uit het bestuur 
 

Allereerst namens het bestuur een gezegend 2013 
toegewenst. Dat we ook in het nieuw begonnen jaar 
samen ons mogen inzetten voor de christelijke 
politiek in onze gemeente, maar ook daarbuiten. 
Op 13 november 2012 hebben we onze 
ledenvergadering gehouden. Er was een goede 
belangstelling. Onze fractieleden Frans v.d. Mooren 
en Johan Wind praatten ons in het kort bij over 
actuele politiek in Ommen. Hoofdmoot van de avond 
was de bijdrage van onze nieuwe burgemeester. 
Hij heeft zich uitgebreid aan ons voorgesteld en 
heeft met ons de procedure van een burgemeesters 
benoeming en wat daarbij komt kijken besproken. 
Vooral hoe hij het allemaal ervaren had. Dat was 
boeiend vooral omdat je als buitenstaander daar 
vaak niet zoveel van weet. Over echt politieke zaken 
liet hij zich niet uit, dat mogen jullie ook niet van mij 
verwachten, aldus de heer Ahne. 
 
Verder is het bestuur al bezig met de voor-
bereidingen voor de gemeenteraadsverkiezingen in 
2014. Er hebben gesprekken plaats gevonden met 
de fractieleden en de steunfractieleden. Daarnaast is 
er een ontmoeting geweest van voltallig bestuur met 
totale (steun)fractie. 
Het is heel goed om dat regelmatig te doen en zeker 
zo ruim een jaar voor de nieuwe verkiezingen. 
Het komende jaar zult u daar vast meer over horen. 
Namens het bestuur, 
 

Dick van der Horst 

Secretaris 
 

 
Opmerkelijke uitslag! (vervolg) 
 

Tweede Kamer verkiezingen 12 september j.l. 

Ik eindigde mijn bijdrage in de vorige Nieuwsbrief 
met de volgende vragen: 
 
� Jammer dat ex-CDA-stemmers niet op de 

ChristenUnie stemmen. Is dat te verklaren? 
� Hoeveel potentiële ChristenUnie stemmers 

hebben ‘strategisch’ gestemd op PvdA of VVD? 
� Dezelfde vraag kunnen we stellen als het gaat 

om de winst van de SGP. Waren daar ook 
teleurgestelde ChristenUnie stemmers bij? Wat 
waren hun argumenten? 

 
Ik gaf toen aan dat ik er nog op terug zou komen en 
dat doe ik bij dezen.  
 

Allereerst vraag 1. Belangrijk daarbij is de vraag: 
Wie zijn die ex-CDA-stemmers? Zijn dat kerkelijk 
meelevende mensen of zijn dat meer mensen die 
afscheid van de kerk hebben genomen? Dat is 
natuurlijk moeilijk te zeggen. Maar één conclusie 
lijkt mij (overigens al jaren!) duidelijk: de 
ChristenUnie hoeft niet te rekenen op de stemmen 
van vele ex-CDA-ers.  

 
 
 

En misschien mag je ook concluderen dat het profiel 
van de ChristenUnie voor vele spijtoptanten van het 
CDA toch te christelijk is. Iets waar we ons 
overigens allesbehalve voor hoeven te schamen.  
 
De tweede vraag. Hoeveel het er zijn geweest 
weet ik natuurlijk niet, maar ze zijn er wel geweest. 
Zo sprak ik met twee jonge mensen (uit onze 
achterban). De een gaf voor de verkiezingen aan 
misschien wel PvdA te stemmen en de ander gaf na 
de verkiezingen aan dat ook daadwerkelijk gedaan 
te hebben. En dan komt de vraag op: zouden jonge 
mensen wat minder vanzelfsprekend op een 
christelijke partij stemmen dan oudere?  Ik denk het 
wel. Niet alleen jonge -maar zeker zij!- mensen 
willen weten wat het ‘nut’ van een christelijke partij 
is. Iets om rekening mee te houden. 
 

Tenslotte de derde vraag. Als bestuur weten we 
dat een aantal mensen, die de vorige keer nog 
ChristenUnie stemde, nu SGP heeft gestemd. Zelf  
sprak ik met iemand die dat deed vanwege de 
discussie over de homosexualiteit. Anderen stemden 
SGP omdat ‘die meer doet’  voor  een bepaalde 
beroepsgroep.  Opvallend waren de 164 stemmen 
voor de SGP wel. Hoeveel ex-ChristenUnie-
stemmers zaten daarbij? Ik schat enkele tientallen.  
En ik kan u verzekeren: dit heeft onze aandacht. 
 
Het is belangrijk dat je als partij kritisch kijkt naar 
de uitslagen van verkiezingen. Het kan tenslotte 
altijd beter. Maar dat laat onverlet dat we tevreden 
waren met de uitslag. Ik sluit af met wat ik de 
vorige keer schreef: ‘We hebben een grote groep 
trouwe kiezers. Waar we heel blij mee zijn. En die 
ook nu weer ChristenUnie hebben gestemd. Bedankt 
voor deze steun! We zijn een constante factor 
binnen de Ommer politiek en op dit moment de 
vierde partij in grootte.’  
 
Jaap Siertsema 
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Overig Nieuws 
 

Vergader- en activiteitenrooster  

Ma 21/01 Fractie 
Do 24/01  Opiniërende Raadcie. (v.a. 19.30) 
Do 24/01 Raadsvergadering (v.a. 21.00) 
Ma 04/02 Fractie 
Do 07/02 Opiniërende Raadcie. (v.a. 19.30) 
Do 07/02 Raadsvergadering (v.a. 21.00) 
Di 12/02 Bestuur 
Ma 25/02 Fractie 
Do 28/02 Opiniërende Raadcie. (v.a. 19.30) 
Do 28/02 Raadsvergadering (v.a. 21.00) 
Ma 11/03 Fractie 
Do 14/03 Opiniërende Raadcie. (v.a. 19.30) 
Do 14/03 Raadsvergadering (v.a. 21.00) 
 
 
De gemeenteraadsvergaderingen en de 
commissievergaderingen zijn openbaar en dat 
iedereen mag deze bijwonen. Ook zijn de 
vergaderingen te volgen via de site van de 
gemeente Ommen. Ook achteraf kunt u de 
vergaderingen nog beluisteren. Het eerste deel van 
de vergaderingen begint om 19.30 uur, het tweede 
deel van de vergadering begint om 21.00 uur, 
tenzij anders vermeld. 
 

De fractie van de ChristenUnie vergadert op de 
maandag voor de Raadsvergadering om 19.30 uur in 
het Gemeentehuis. U kunt daar de leden van de 
fractie en de schaduwfractie spreken. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 ChristenUnie Ommen 
 
 

Bestuur 
Voorzitter  J.K.S. Siertsema  
Secretaris  D. van der Horst 

Maatschappijwijk 14,  
7738 PS Witharen 
Tel. 0523 – 67 65 27 
secretaris@ommen.christenunie.nl  

Penningmeester D.P. Feenstra 
Leden H.J. Schutte  
 K. Sikkema 

 
 

Fractie 
Fractievoorzitter F.C.T. van der Mooren 
Fractiesecretaris H.J. Veurink  
 fractie@ommen.christenunie.nl  
 
 

Steunfractie 
G.J.P. Marsman 
J. Wind 
 

 

Giften? 
Rekening 9028273  

t.n.v. ChristenUnie Ommen 
 

Voor meer informatie 
www.ommen.christenunie.nl 


